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1) Lukuvuoden 2023-2024 tavoitteet ja niiden arviointi 

 
 

a) Erasmus-hankkeen mahdollistamana kansainvälisen yhteistyön kehittäminen nimenomaan 
opiskelijoiden näkökulmasta. 
Syksyllä 2023 toteutui ensimmäinen Erasmus-hankkeen mahdollistama Alicanten opintomatka, 
jolle osallistuivat kaikki lukion kolmoset ja kakkoset sekä opinto-ohjaaja Janne Antikainen ja vt. 
apulaisrehtori Riikka Jolkkonen. Opintomatkan kokemukset olivat hyvin myönteiset ja 
innostuneet. Tavoitteena on toteuttaa vierailu myös lukuvuonna 2024-2025 sekä toivotettiin 
espanjalaisen lukion opiskelijat tervetulleeksi myös meille. 
Keväällä 2024 kaksi abiturienttia oli opiskelijavaihdossa Alicantessa, myös heidän 
kokemuksensa intensiivisestä vaihtojaksosta oli hyvin myönteinen.  
On erittäin positiivista, että heti lukion Erasmus-toiminnan alkumetreillä Espanjasta löytyi 
perusopetuksen aiempien yhteistyöprojektien kautta hyvä yhteistyökumppani.     

b) Opiskelijakunnan hallituksen nimeämänä painopistealueena tasa-arvoisen ja suvaitsevaisen 
toimintakulttuurin kehittäminen. 
Tasa-arvoisessa, suvaitsevassa ja kannustavassa ilmapiirissä on vielä kehittämistä. Erityisesti 
opiskelijoiden keskinäisessä kommunikaatiossa on vielä kehittämistä moniarvoiselle ja kaikkia 
kunnioittavalle puhetavalle. Tämä tavoite on hyvä pitää vielä kehittämisen kohteena.  
Polvijärven lukiossa on se hyvä puoli, ettei meille ei ole muodostunut toisia kiusaavaa ja 
nöyryyttävän kohtelun sallivaa mopotus- tai muuta yhteisössä nolaamisen perinnettä.   

c) Opiskelijoiden jaksamisen ja hyvinvoinnin tukeminen ja vahvaksi jatko-opiskelijaksi 
kasvattaminen lukion arjessa. 
Polvijärven lukiossa pystytään hyvin tukemaan opiskelijoita arjessa. Pienet opiskeluryhmät 
takaavat sen, että opettaja pystyy olemaan vuorovaikutuksessa kaikkien opiskelijoiden kanssa. 
Opiskelijoiden huolet on mahdollista huomata ja niihin on mahdollista puuttua.  
Suurimpana haasteena on samoilla opiskelijoille kasautuvat poissaolot: lukiossa opiskelu on 
vaativaa ja runsaat poissaolot sotkevat opintojen rytmitystä ja aiheuttavat kuormitusta, koska 
opiskelija ei pysty itsenäisesti opiskelemaan lukion oppimäärää. Pahimmillaan tästä tulee 
negatiivinen kehä, jossa liiat poissaolot aiheuttavat koulutyöstä putoamista ja sitten ahdistus 
lisääntyy ja aiheuttaa lisää poissaoloja.      

d) Yhteistyön vahvistaminen Juuan, Outokummun ja Heinäveden lukioiden kanssa myös 
opiskelijoiden näkökulmasta.  
Neljän lukion opiskelijakuntien hallitukset kokoontuivat kahdesti kokonaiseen työpäivään 
suunnittelemaan ja arvioimaan lukioiden yhteistyötä. Uutena yhteistyön muotona aloitettiin 
kunkin jakson alkuun sijoittuvat yhteiset avaukset, jotka tulevat vuorotellen eri lukioista. 
Opiskelijakuntien hallitusten yhteistyö huipentui 16.5.2024 Polvijärvellä pidettyyn Amazing 
Race kilpailuun. Seuraava kilpailu pidetään ensi lukuvuodella Juuassa. 
Monen  vuoden tauon jälkeen saimme elvytettyä myös yrittäjyysleiri-perinteen. Heinäveden 
lukiolle tuli osallistujia kaikista lukioista, opettajat Sanna Laitinen ja Petri Eränen vastasivat 
ohjelmaosuudesta ja Katja Kajava oli talkoohengessä auttamassa käytännön järjestelyissä. 
Yrittäjyysvierailu Bernerin tehtaalle ja sekä paikallinen yrittäjävieras olivat kaikille osallistujille 
antoisia kokemuksia. Leirillä löydettiin myös uusia hengenheimolaisia eri lukioista, mikä onkin 
intensiivisten yhteistyökurssien tärkeä tavoite.        
Virtuaaliyhteyksien avulla pidettävät yhteistyökurssit ovat toimineet aktiivisesti kuluneenakin 
lukuvuonna. Tänä lukuvuonna toteutui kaksi opintojaksoa monitieteellisesti: kansainväliset 
megatrendit ja eri aikakausien tyyliin keskittyvä kurssi. Polvijärven lukiolta opettajaedustajana 
tässä opetuksessa oli Eeva Mustonen, jonka elokuva-alan opinnot olivat mainiota 
erityisosaamista näissä opinnoissa. Opettajien VESO-koulutus järjestettiin neljän lukion 
yhteistyönä 
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e) Laadukkaiden ja opiskelijan osaamistasoa vastaavien YO-tulosten saavuttaminen.  

Ylioppilastutkintotulosten kehittyminen Polvijärven lukiossa. 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

Kevään 2024 ylioppilastutkintotulokset vertailu Polvijärven lukio ja koko Suomi  
 

Aine Polvijärven lukio Valtakunta 
 

Pohjois-Karjala 

Äidinkieli 5,0 4,1 4,1 

Ruotsi B 6,0 4,0 4,4 

MAB 5,4 3,8 4,0 

Englanti A 6,0 4,3 4,0 

Biologia 4,0 4,2 4,2 

Maantiede 5,0 3,8 4,0 

Kemia 3,63 4,6 4,7 

Uskonto 3,0 4,2 3,5 

Psykologia 4,5 4,0 3,9 

 
Tässä ei ehkä ole muuta sanottavaa kuin tulokset puhukoot puolestaan! Polvijärven lukion 
tulosseurannan 2015 -2024 toiseksi kovin tulos.  
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2) Pedagoginen tuki  

 

Lukiossa ei ole samalla tavalla pedagogisen tuen portaita kuin perusopetuksessa, mutta lukio-

opintoihin tulee opiskelijoita, jotka ovat saaneet erityistä tai tehostettua tukea perusopetuksessa. 

Lukiossa on haasteellista miettiä, miten pitkälle yksilöllisissä ratkaisuissa voidaan mennä, koska 

ylioppilaskirjoituksissa koetilanteissa on kuitenkin hyvin tiukat pelisäännöt. Meille suurin haaste on 

se, että joudumme ”karaisemaan” ja kasvattamaan opiskelijan sietokykyä, jotta hän saa tarvittavia 

taitoja selviytyä ylioppilastutkinnosta ja myös jatko-opintojen ja itsenäisen elämän valmiuksia.   

Oppianeiden kannalta parasta pedagogista tukea on aineenopettajan tukiopetus, jota tarjotaan 

silloin, jos nähdään, että opiskelija aidosti yrittää oppitunneilla ponnistella asian eteen. 

Erityisopetus on kohdentunut lukuvuonna 2023-2024 lukitestaukseen sekä opinnoissaan 

poissaolojen vuoksi haasteisiin joutuneiden opiskelijoiden tukemiseen.   

 

3) Opiskelijahuolto 

 

 

 

 

 

 

Lukion yhteisöllinen opiskeluhuoltoryhmä kokoontui neljä kertaa. Alkuperäisessä suunnitelmassa 
oli viisi kokoontumista, mutta yksi kokoontuminen jäi pitämättä aikatauluhaasteiden vuoksi. 
Yhteisöllisen opiskeluhuolto toteutettiin pääsääntöisesti aiemmin sovitun vuosikellon mukaisesti. 
Vuosikellon teemoina olivat mielenterveyden ja palautumisen tukeminen, yhteisöllisyyden 
lisääminen ja kehittäminen sekä LOPS2021 opintopolkujen rakentuminen huomioiden opiskelijan 
kokonaiskuormitus. Opiskeluhuollon työntekijät toteuttivat ennalta sovittuja paljoja mm. 
palautumiseen liittyen lukion opiskelijoille. 
 
Opiskeluhuoltopalveluita on ollut tarjolla Siun Sotelta lukiolle yhteisesti perusopetuksen kanssa 
seuraavasti:  

• Kouluterveydenhoitaja viisi päivää viikossa, joskin kouluterveydenhoitaja on ollut 
ajoittain poissa ja sijaista ei ole ollut. 

• Koulukuraattori kolme päivää viikossa. 

• Koulupsykologi kolme päivää viikossa. 

• Asiantuntijahoitaja (alkaen toukokuusta) 1 päivä viikossa. 

• Vakituista koululääkäriä ei ole ollut 
 
Koulupsykologin työmäärä on ollut kuormittunut ja esimerkiksi kaikkia yksilöllisiä lukitestauksia ei 
ole pystytty ohjaamaan koulupsykologille ja näistä suurimman osan on tehnyt lukion 
erityisopettajana Riikka Jolkkonen.  
Lukuvuoden aikana työstettiin hyvinvointialueen opiskeluhuoltosuunnitelmaa, jonka osaksi myös 
Polvijärvellä on päivitetty opiskeluhuollonsuunnitelma. 
Kiusaamistilanteiden selvittelyjä lukiossa on ollut yksi.  
 
Opiskelijat ovat antaneet positiivista palautetta sekä aamupuurotarjoilusta että myös 
välipalatarjoilusta. 

Yhteisöllisiä opiskelijahuoltoryhmiä 
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Yksilöllisiä opiskelijahuoltoryhmiä 
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4) Kurinpitotoimet 

 

Kurinpidollisia toimia ei ole käytetty lukuvuonna 2023-2024.  

Ainoana haasteena on ollut, että osa opiskelijoista esittää omana tuotoksenaan joko netistä 

kopioitua tai tekoälyn avulla tehtyä tekstiä ilman asianmukaisia lähde- ja lainausmerkintöjä. Näistä 

seurauksena on opinnäytetyön hylkäys. Tämä toki vaatii tarkkuutta opettajilta, että tunnistaa aidon 

ja avustetun/kopioidun tekstin eron. 

  

5) Hankkeet 

• Erasmus+ opiskelijavaihdon hanke, lukion vastuuvetäjänä opinto-ohjaaja Janne 

Antikainen ja koko hankkeen vetäjänä apulaisjohtaja Päivi Andersin. 

• Yhteistyöhanke Outokummun lukion vetämänä oppimisympäristöjen kehittämiseksi.  

 

 

6) Lukuvuoden 2023-2024 onnistumisia henkilöstön, opiskelijoiden ja huoltajien näkökulmasta 

• Erasmus-hankkeella toteutettu opintomatka oli antoisa. Huoltajilta erityiskiitos, että 

kaikki halukkaat opiskelijat pääsivät mukaan.  

• Lukioyhteisö vaikuttaa ulospäin suvaitsevalta ja yhtenäiseltä. Mukava on kuunnella 

opiskelijoiden ja opettajien/ henkilökunnan välisistä keskusteluista. Välittömyys ja 

molemminpuolinen luottamus ovat ne sanat, jotka tulevat mieleen, kun kuvailen lukion 

ilmapiiriä. (suora sitaatti huoltajien palautteesta) 

• Opiskelijat huomioidaan yksilöinä ja etenkin opinto-ohjaajan panos opiskelijoiden 

kurssien ja jatkosuunnitelmien suhteen on ihailtavaa. Myös rehtorin paneutuminen 

toimivan lukujärjestyksen luomiseen on ollut hienoa. (suora sitaatti huoltajien 

palautteesta)  

• Liikuntakerho ja liikuntatunnit tukevat lukiolaisten hyvinvointia. 

• Ylioppilaskirjoitusten tulokset sekä jatko-opintoihin sijoittuminen erinomaista. 

  

7) Kehittämiskohteita seuraavalle lukuvuodelle henkilöstön ja opiskelijoiden palaute  

• Edelleen kehitettävää virtuaalikurssien järjestelyissä: opettajilta menee paljon aikaa 

kurssin aloitukseen, kun osassa lukioissa kursseille ilmoittaudutaan niin viime tipassa.  

• Samoin opiskelijoiden osallistumista virtuaalikursseille on kehitettävä: osalla opiskelun 

taidot ovat ohuet. 

• Tasa-arvoisen ja suvaitsevaisen kohtaamisen kulttuurin kehittämisessä edelleen työtä.   

 


